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Burduja: Lucram la o definitie clara pentru consumatorul vulnerabil si directionarea

sprijinului catre acei consumatori dupa 1 iulie

România îsi pastreaza obiectivul de a-i  proteja pe românii aflati în saracie energetica si tocmai de aceea 

Ministerul Muncii si-a asumat sa avem o definitie clara a acestui tip de  consumator, a declarat, marti,

ministrul Energiei, Sebastian Burduja.

"Guvernul României a extins schema de compensare-plafonare tocmai  tinând cont de o realitate europeana, cu

cresteri la gaz de pâna la 60%  si la energie electrica de 25-30%. Având în vedere acest context,  extinderea este

pentru trei luni de zile la energie electrica, deci nu  este nicio gluma, chiar daca azi e 1 aprilie. Pâna la 1 iulie, 

compensarea-plafonarea ramâne exact asa cum o stiu românii la energie  electrica. La gaz ramâne exact asa cum

stiu românii, înca un an de zile,  pâna la 1 aprilie 2026. La energie electrica, Ministerul Muncii si-a  asumat si

lucram împreuna sa avem o definitie clara pentru consumatorul  vulnerabil energetic si directionarea sprijinului

statului catre acei  consumatori dupa data de 1 iulie. În rest, suntem pregatiti sa avem  scenarii de lucru pentru ceea

ce se întâmpla în plan regional, evolutia  conflictului din Ucraina, evolutia pietei energiei la nivel european. Nu  se

sustine acest scenariu al dublarii sau al exploziei preturilor. E  adevarat, trebuie sa tinem totusi cont ca avem

aceleasi preturi  plafonate de doi ani si jumatate, poate trei ani de zile. A existat  inflatie în aceasta tara. Numai

punând asta în calcul a rezultat anumite  ajustari necesare. Astazi, acestea sunt solutiile la îndemâna, sunt  uneltele

pe care le avem în trusa pe termen ceva mai lung", a afirmat  Burduja.

Potrivit demnitarului, pâna la data de 1 iulie, lucrurile legate de consumatorii vulnerabili vor fi clarificate.

"Important este ca România îsi pastreaza obiectivul de a-i proteja pe  românii în saracie energetica. Nu este usor de

facut, pentru ca implica  multe baze de date de la diverse institutii, de la INS, de la ANAF, de  la Ministerul

Finantelor, de la Ministerul Muncii. Dânsii oricum au o  serie de instrumente aditionale, cum este ajutorul pentru

încalzire,  destinate tot consumatorilor vulnerabili si asa mai departe. Eu am toata  convingerea ca lucrurile se vor

clarifica pâna la data de 1 iulie,  astfel încât toate asteptarile românilor sa fie extrem de bine  definite", a sustinut

oficialul.

Acesta a mentionat, totodata, ca pot aparea o serie de provocari pentru  sistemul energetic national "înca destul de

rigid", atunci când va  exista un surplus în productia de energie.

"Am avut comunicari cu Dispeceratul Energetic National. Nu este doar o  provocare pentru România, e o

provocare la nivel european pentru ca, în  general, în zilele de weekend sau cu ocazia sarbatorilor, cum sunt cele 

pascale, consumul este unul mai mic si daca se întâmpla sa fie o  productie mare, bate vântul, de exemplu, sau este

si o zi însorita,  atunci pot fi anumite provocari pentru un sistem care este înca destul  de rigid. De aceea avem

nevoie de flexibilitate în sistem. De aceea avem  nevoie de investitii de tipul Tarnita - Lapustesti, hidrocentrale cu 

acumulare prin pompaj, tocmai pentru a putea sa beneficiem de aceasta  energie atunci când avem noi cea mai

mare nevoie, adica la vârfurile de  consum", a mentionat ministrul Energiei.

Ministrul Energiei, Sebastian Burduja, participa, marti, la dezbaterea  cu tema "Rolul sectorului energetic în

dezvoltarea economiei",  organizata de Financial Intelligence si Federatia Asociatiilor  Companiilor de Utilitati din

Energie - ACUE.
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